
Motion till kommunfullmäktige
 Utred förstärkt studie- och yrkesvägledning i skolan
Alla elever har rätt till en bra utbildning. För många elever är det svårt att ta ställning till frågor 
som rör den egna framtiden och alla de valmöjligheter som finns samt ha kännedom om 
möjligheter till fortsatt utbildning. Valet av skola och inriktning har stor inverkan och påverkan på 
de närmaste åren, kanske hela livet. De val som eleven gör, kommer än mer idag än tidigare, att 
påverka hans eller hennes framtida möjligheter att kunna välja utbildning på universitet och 
högskola, och att få jobb.

De som har lättast att välja inriktning är de som har både en kunskapsbas att luta sig mot och ges 
vägledning av en studievägledare. Tillgången till studie- och yrkesvägledning i grundskolan 
hänger starkt samman med elevers avhopp på gymnasieskolan. SCB fann, i en studie gjord 2012, 
att elever som gått på en grundskola med låg studie- och yrkesvägledartäthet löper en 20 procent 
högre risk att göra studieavbrott i gymnasieskolan. Att studie- och yrkesvägledning minskar 
risken för avhopp och har positiva effekter för studieresultat och elevernas etablering på 
arbetsmarknaden och i samhället är väl belagt även i den internationella vägledningsforskningen. 
Mot denna bakgrund blir studie- och yrkesvägledningen extra viktig. Dessutom är detta något som 
eleven har rätt till enligt skollagen. (skollagen 2010:800, 2 kap, 29 och 30 §§)

Gymnasieexamen har blivit en vattendelare på svensk arbetsmarknad. Utan fullföljd 
gymnasieutbildning är risken att hamna i arbetslöshet mycket stor. Ändå hoppar varje år var fjärde 
elev, cirka 30 000 ungdomar, av sina studier utan att nå gymnasieexamen. Sverige tillhör 
toppskiktet inom OECD vad gäller elever som ångrar sina val och missmatchen på 
arbetsmarknaden. En bättre tillgång till studie- och yrkesvägledningen i skolan med 
återkommande samtal under hela elevens skoltid kunde hjälpt många elever att hitta rätt och 
minska avhoppen och öka välbefinnandet hos eleverna.

Vi föreslår därför:

- Att Gävle kommun utreder hur många studie- och yrkesvägledare det finns anställda i de 
kommunala grundskolorna, hur många timmar de finns på respektive skola, och om detta 
motsvarar kraven i skollagen (2010:800, 2 kap, 29§§)

- Att Gävle kommun gör en satsning på studie- och yrkesvägledare vid de kommunala 
grundskolorna för att minska elevavhoppen i gymnasiet och öka elevernas etablering på 
arbetsmarknaden och i samhället i stort.

                                                                                                                                              

För Sverigedemokraterna  

___________________ ___________________
Richard Carlsson  Mattias Eriksson 


